



**Journal of Foreign Legislation and Comparative Law. -2024**

ISSN 1991--3222

URL - <http://jzsp.jes.su>

All right reserved

No. 4 Volume 20. 2024

## **Experience of Anti-Corruption Education and Prevention of Corruption in the Sverdlovsk Region**

**Itham Shiraliev**

*The Government of the Sverdlovsk Region*

*Yekaterinburg, Russia*

### **Abstract**

The work highlights the problem of imperfection of anti-corruption legislation, offers a new look at existing forms of prevention of corruption, legal education of young people and the formation of intolerance to corruption in society in the context of the powers of the constituent entity of the Russian Federation to prevent corruption and other offenses. The interest in this topic is due to the emergence of law enforcement issues in practice and the need to strengthen the interaction of public authorities in the field of combating corruption.

The purpose of the study is to consider the most promising forms of corruption prevention and analyze the quality of legal regulation in the field of anti-corruption.

Research methods: comparison, analysis, synthesis, comparison, generalization.

Based on the results of the work, proposals were formulated to improve the anti-corruption legislation of the Russian Federation, and effective forms of corruption prevention were proposed.

**Keywords list (en):** anti-corruption worldview, systematization of legislation, register of persons dismissed due to loss of trust, public control, and sociological survey

**Date of publication:** 29.08.2024

**Citation link:**

Shiraliev I. Experience of Anti-Corruption Education and Prevention of Corruption in the Sverdlovsk Region // Journal of Foreign Legislation and Comparative Law. – 2024. – V. 20. – No. 4 C. 24-29 . URL: <https://jzsp.jes.su/s1991-32220000622-3-1-ru-146/>. DOI: 10.61205/jzsp.2024.4.2

No orders found

---

# Опыт антикоррупционного просвещения и профилактики коррупции в Свердловской области

**Ширалиев Ильхам Сабзалиевич**

*Правительство Свердловской области*

*Екатеринбург, Россия*

## **Аннотация**

В работе освещается проблема несовершенства антикоррупционного законодательства, предлагается новый взгляд на существующие формы профилактики коррупции, правовое воспитание молодежи и формирование в обществе нетерпимости к коррупции в контексте полномочий органов субъекта Российской Федерации по профилактике коррупционных и иных правонарушений. Интерес к данной тематике обусловлен возникновением на практике вопросов правоприменительного характера и потребностью укрепления взаимодействия органов государственной власти в сфере противодействия коррупции.

Цель исследования — рассмотреть наиболее перспективные формы профилактики коррупции и проанализировать качество правового регулирования в сфере противодействия коррупции.

Методы исследования: сравнение, анализ, синтез, сопоставление, обобщение.

По результатам работы сформулированы предложения по совершенствованию антикоррупционного законодательства Российской Федерации, предложены эффективные формы профилактики коррупции.

**Ключевые слова:** антикоррупционное мировоззрение, систематизация законодательства, реестр уволенных в связи с утратой доверия лиц, общественный контроль, социологический опрос

**Дата публикации:** 29.08.2024

## **Ссылка для цитирования:**

Ширалиев И. С. Опыт антикоррупционного просвещения и профилактики коррупции в Свердловской области // Журнал зарубежного законодательства и сравнительного правоведения. – 2024. – Т. 20. – № 4 С. 24-29 .

URL: <https://jzsp.jes.su/s1991-32220000622-3-1-ru-146/>. DOI: 10.61205/jzsp.2024.4.2